
Protokół nr LXVII/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 19 grudnia 2023 o godz. 15:00, a 

zakończono o godz. 16:32 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LXVI Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 19 grudnia 

2023  roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Sołtysów, 

oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków, podjęte uchwały będą prawomocne 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Elżbieta Cielecka, Maciej Podymkiewicz (dołączył do obrad po sprawdzeniu obecności)  

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 1 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji na lata 2023-2032 Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Michałowice na lata 2011-

2032”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXV/555/2023 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 30 października 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 

Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art.3ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na terenie gminy Michałowice na lata 

2024 – 2028”. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w formie zasiłku celowego - świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych i wspomaganych, która to 

pomoc realizowana jest w ramach zadań własnych Gminy Michałowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych w gminie Michałowice na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki Wodociągi 

Michałowice Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Michałowicach, 

wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci środków trwałych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu 

w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka 

Publiczna Gminy Michałowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka 

Publiczna Gminy Michałowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2024-2034. 

20. Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie zmiany uchwały XIX/137/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Michałowice. 

21. Dyskusja wolne wnioski. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady: Ja będę chciał zgłosić pierwszą uwagę. Wynika to z dyskusji, jakie 

przeprowadziliśmy na komisjach rady w dzisiejszym dniu,  mamy deklarację pana Wójta, 

pomoże nam przygotować tą uchwałę. Jest tutaj konieczna opinia sanepidu i w momencie, 

gdy tą opinię otrzymamy, to będziemy mogli dalej nad tym procedować. Także proponuję o 



usunięcie z porządku obrad punktu dwudziestego i zakończyć wtedy sesję na punkcie 

dwudziestym pierwszym. 

Pan Wójt: bardzo proszę o wprowadzenie jednego projektu uchwały, mianowicie ze względu 

na te linie komunikacyjne, na które dostaliśmy dofinansowanie od pana wojewody na rok 

przyszły. Jedna z linii będzie przebiegała zupełnie po nowej trasie, między innymi przez 

Stoczki w Młodziejowicach. W związku z tym musimy tam nadać nazwy przystankom i stąd 

też proszę o wprowadzenie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządcą jest gmina Michałowice w punkcie jedenastym. Bardzo proszę o uwzględnienie tego 

w porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Usunięcie punktu z porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Punkt 20 został wykreślony z porządku obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad w pkt 11. 

Zmieniony porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 



4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji na lata 2023-2032 Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Michałowice na lata 2011-

2032”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXV/555/2023 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 30 października 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 

Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art.3ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na terenie gminy Michałowice na lata 

2024 – 2028”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w formie zasiłku celowego - świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych i wspomaganych, która to 

pomoc realizowana jest w ramach zadań własnych Gminy Michałowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych w gminie Michałowice na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Michałowice 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki Wodociągi 

Michałowice Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Michałowicach, 

wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci środków trwałych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu 

w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka 

Publiczna Gminy Michałowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka 

Publiczna Gminy Michałowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024.  



20. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2024-2036. 

21. Dyskusja wolne wnioski. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z LXVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LXVI Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LXVI Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji na lata 2023-2032 Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Michałowice na lata 2011-2032”. 

 

Głos zabrała Pani Monika Firszt – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 



przedłożony przez Wójta projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia aktualizacji 

programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Michałowice na lata 

2011-2032 dotyczy przyjęcia programu na skutek konieczności jego zaktualizowania. Ta 

aktualizacja została przygotowana między innymi w związku z koniecznością dostosowania 

zapisów wynikających ze zmian prawnych. W ramach przygotowań przed sporządzeniem 

programu usuwania wyrobów azbestowych została również sporządzona na terenie gminy 

Michałowice inwentaryzacja wyrobów azbestowych. Włącznie z tymi, które zostały już 

zdemontowane z budynków gospodarczych, mieszkalnych na terenie gminy i są składowane 

na terenie nieruchomości. Z treści programu wynika, że obecnie na terenie gminy 

zdemontowano i zutylizowano około 42% wszystkich wyrobów azbestowych, które były 

wykorzystywane. Mamy jeszcze do utylizacji około 58% z czego około 45 ton jest aktualnie 

składowane na terenach nieruchomości przez mieszkańców. W programie zostały również 

wskazane instrumenty finansowe wspierające bezpieczne eliminowanie użytkowania 

wyrobów zawierających azbest oraz zostały określone działania, które będzie podejmowała 

gmina w związku z realizacją tego programu dotyczącego usuwania wyrobów azbestowych. 

Będą się one skupiały właśnie m.in. na edukacji mieszkańców, aktualizacji inwentaryzacji 

wyrobów azbestowych na terenie gminy, przedkładania rocznych sprawozdań do marszałka, 

pozyskiwaniu środków zewnętrznych, które mogłyby pomóc mieszkańcom zutylizować, 

zdemontować te wyroby azbestowe na terenie gminy i oczywiście okresową aktualizację 

programu dotyczącego usuwania wyrobów azbestowych. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji na lata 2023-2032 Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Michałowice na lata 2011-2032”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/558/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Aktualizacji na lata 2023-2032 

Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Michałowice na lata 

2011-2032” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXV/555/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art.3ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 

 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Pan  Jarosław Sadowski. 

W związku z przesłaniem zawiadomieniem z organu nadzory wojewody prosimy o zmianę w 

uchwale w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Michałowice z organizacjami 

pozarządowymi. Nadzór prawny zarzucił, że w treści tego programu nie znajduje się 

informacja na temat konsultacji. Te konsultacje oczywiście się odbyły, natomiast nie było to 

opisane w samej treści programu i w związku z tym prosimy o tą zmianę, gdzie w paragrafie 

czternastym dodaje się ten artykuł, który mówi o przeprowadzonych konsultacjach 

społecznych.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Jakub Fluder, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Elżbieta Cielecka, Maciej Podymkiewicz  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/559/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr LXV/555/2023 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art.3ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na terenie gminy Michałowice na lata 

2024 – 2028”. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowicach – Pani 

Monika Łopatowska. 

Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „posiłek w szkole i domu na terenie gminy Michałowice na lata 2024-28”, zanim 

przejdę do omawiania to chciałam zgłosić autopoprawkę, bo jest błąd pisarski w załączniku w 

pierwszym akapicie Dotyczy to programu na lata 2024-2028, a nie tak jak tutaj pokazuje, 

2019-2023. Uchwała dotyczy ustanowienia gminnego programu osłonowego w zakresie 

rządowego programu. Umożliwia objęcie tym programem dzieci, młodzieży oraz dorosłych z 

terenu naszej gminy. W zeszłym roku z tego programu dożywiania dzieci w szkołach 

korzystało 61 dzieci z terenu naszej gminy. 12 właśnie w ramach tego programu osłonowego 

z listy takiej dyrektorskiej. Oprócz tego jeszcze był realizowany zasiłek celowy na posiłek też 

w ramach tego programu, gdzie skorzystało 62 rodziny, w tym 161 osób. Także 

zapotrzebowanie na taki program jest. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/560/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na terenie gminy 

Michałowice na lata 2024 – 2028”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania pomocy w formie zasiłku celowego - świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowicach – Pani 

Monika Łopatowska. 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w formie zasiłku celowego, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim programem rządowym posiłek w szkole i w domu na lata 

2024-2028. Zgodnie z uchwałą tutaj wnioskujemy właśnie o to, żeby podwyższyć, tak jak 

program rządowy mówi, kryterium do 200% kryterium dochodowego, co by umożliwiało 

przyznanie pomocy w ramach tego programu. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/561/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w formie zasiłku celowego - świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowicach – Pani 

Monika Łopatowska. 

Uchwała w sprawie określania zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028. I tutaj 

odstępujemy od żądania zwrotów wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku bądź 

świadczenia rzeczowego, jeżeli dochód rodziny nie przekracza 200% kryterium. Także to jest 

tak samo jak było dotychczas, ale ze względu na zmianę tego rządowego programu, jest 

potrzebna w tym zakresie kolejna uchwała.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/562/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych i wspomaganych, która to 

pomoc realizowana jest w ramach zadań własnych Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowicach – Pani 

Monika Łopatowska. 

Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych wspomaganych, pomoc zrealizowana jest 

w ramach zadań własnych gminy Michałowice. W załączniku znajdują się szczegóły dotyczące 

odpłatności za pobyt mieszkańców gminy w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Na ten moment nie mamy mieszkań treningowych i wspomaganych na terenie gminy, ale jak 

najbardziej są osoby, które korzystają ze schronisk na przykład dla osób bezdomnych z takimi 

właśnie usługami opiekuńczymi. Także tutaj szczegółowa odpłatność w tym załączniku 

opisana w zależności od kryterium dochodowego. Oczywiście my jak najbardziej widzimy 

potrzebę jako środek kontynuowania tego typu wsparcia dla niektórych mieszkańców.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 



BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/563/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych i wspomaganych, 

która to pomoc realizowana jest w ramach zadań własnych Gminy Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w gminie Michałowice na rok 2024. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowicach – Pani 

Monika Łopatowska. 

Uchwała w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 

społeczno-użytecznych w gminie Michałowice na rok 2024. W załączniku znajduje się plan 

potrzeb w zakresie wykonywania prac społeczno-użytecznych. Są to różne prace porządkowe 

na terenie sołectw, również na terenie szkół i ewentualnie opieka wytchnieniowa. Wszelki 

zakres tych prac był konsultowany z sołtysami, z dyrekcją szkół i został dostosowany do 

zgłaszanych potrzeb. Jest to kontynuacja na przyszły rok, bo prace społecznie użyteczne są 

już realizowane na terenie naszej gminy. Nie jest tego jakoś bardzo dużo, ale kilka osób 

każdego roku korzysta, także jak najbardziej my jako ośrodek widzimy potrzebę podjęcia 

takiej uchwały.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 



BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/564/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w 

zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w gminie Michałowice na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządcą jest Gmina Michałowice 

Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Michałowice- Pan Jarosław Sadowski 

Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych. Prosimy o zmianę w tej 

uchwale poprzez dodanie czterech przystanków w załączniku, trzy przystanki znajdą się w 

Młodziejowicach i ich utworzenie jest związane z uruchomieniem nowej linii M3, która 

będzie jeździła przez ulicę Stoczki w Młodziejowicach i te trzy nowe przystanki będą się 

nazywać Młodziejowice Stoczki, Młodziejowice Wysoka, tam mniej więcej w połowie tej ulicy 

Stoczki i Młodziejowice Szafirowa to jest prawie na skrzyżowaniu Stoczek z drogą powiatową. 

I jeszcze jeden przystanek Wola Więcławska-Wiejska. To jest przystanek, gdzie po zamknięciu 

drogi powiatowej zatrzymują się obecnie nasze busy jako pętla końcowa.  

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Cielecka 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVII/565/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Michałowice 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki Wodociągi 

Michałowice Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Michałowicach, wkładu 

niepieniężnego (aportu) w postaci środków trwałych. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie wniesienia do naszej spółki Wodociągi 

Michałowice spółka z o.o. aportu dotyczącego zbiornika wyrównawczego wody pitnej w 

Kozierowie o łącznej wartości 2 199 794,94 oraz sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w 

miejscowości Masłomiąca o łącznej wartości 454 060,39. Dzięki temu aportowi w zamian 

gmina Michałowice obejmie 53 077 udziałów o łącznej wartości 50 zł każdy. Różnica 

pomiędzy wartością nominalną udziału w wysokości 5,33 zostanie przekazana na kapitał 

zapasowy spółki. Jest to uchwała niezbędna. Zadanie to wykonała gmina. Mieliśmy 

dofinansowanie z środków PROW, aby tą infrastrukturę mogła spółka wykorzystywać dla 

naszych mieszkańców, musimy wnieść ją właśnie aportem. Proszę o pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk 



BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Gajoch, Zofia Puchalska-Wilk  

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/566/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

Wodociągi Michałowice Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Michałowicach, wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci środków trwałych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 

Samorządowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy – Pan Jarosław Sadowski. 

Szanowni Państwo, ta uchwała dotyczy obecnie realizowanej inwestycji w Młodziejowicach 

na drodze powiatowej. Natomiast konieczność ponownego podjęcia wynika z wniosku 

powiatu, który prosił o zmianę finansowania między latami. My mieliśmy w tym roku udzielić 

pomocy finansowej w kwocie 50 tysięcy, ale jest prośba, żeby tę kwotę przenieść na rok 

kolejny. Konieczna jest zmiana między latami tych kwot i dlatego prośba o podjęcie nowej 

uchwały.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 



ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/567/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 

Samorządowych.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 14, 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Chciałam zgłosić autopoprawkę zarówno do uchwały budżetowej jak i uchwały w sprawie 

zmian wieloletniej w prognozie finansowej w związku z tym, że otrzymana dotacja do busów 

uległa zmianie, wprowadzono również zmiany dotyczące dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli. Może omówię obydwa projekty uchwały wraz z poprawkami. Zmieniamy 



dochody budżetu gminy Michałowice o kwotę 1 458 116,68. W tym zmienia się dochody 

bieżące o kwotę 1 201 851,68. Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 256 265,00 

złotych. Zmienia się wydatki budżetu gminy o kwotę 1 480 116,68. W tym wydatki bieżące o 

kwotę 1 379 630, 68 i wydatki majątkowe o kwotę 100 480 złotych oraz przychody ulegają 

zmianie o kwotę 22 000 zmniejszenia. Zmiany są te niezbędne do prawidłowego 

funkcjonowania naszych jednostek. Głównie to są zmniejszenia środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na dodatki węglowe, gazowe. Zabezpieczyliśmy środki również na 

VAT od aportu po stronie dochodowej i wydatkowej, wprowadziliśmy dotację ze środków z 

Funduszu Pracy dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, subwencję ogólną z budżetu 

państwa oraz zmniejszyliśmy dotacje na inwestycje i zakupy inwestycyjne związane również z 

poprzednią uchwałą. W zakresie zmian wieloletniej prognozy finansowej tutaj też była 

autopoprawka. Wprowadziliśmy nowe zadanie, prace konserwatorskie w zabytkowym 

Kościele Świętego Jakuba Apostoła w Więcławicach Starych. Zadanie to będzie realizowane 

w latach 2024-2025. Dostosowanie boiska sportowego w Więcławicach Starych do potrzeb 

lokalnej społeczności. Tutaj też te zmiany w budżecie związane z dofinansowaniem i 

przerzuceniem całości środków jako środki własne gminy. Dostosowanie transportu 

publicznego, głównie to na lata 24 i pozostałe, w związku z tym, że otrzymaliśmy informację 

o wysokości dotacji od wojewody małopolskiego na rok 2024. OZE nadzór inwestorski nad 

dokumentacją techniczną dotyczącą zakresu gminy Michałowice. W związku z tym, że kończy 

nam się ten projekt, natomiast realizacja tej umowy, to jest ponad 5 tysięcy, będzie 

wypłacona dopiero w roku 2024. Dostosowanie boiska sportowego Więcławicach Starych do 

potrzeb lokalnej społeczności, to było wycofanie środków unijnych na środki własne gminy. 

Rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Michałowice, powiat krakowski, tutaj też 

nastąpiła zmiana w związku z poprzednią uchwałą oraz dostosowanie kwoty 1 000 086 na 

rok 2025. Budowa placu sportowo-rekreacyjnego w Młodziejowicach, tu również było 

zmniejszenie dochodów w zakresie dofinansowania oraz w zakresie roku 2024. Dostawa i 

montaż platformy schodowej w budynku Biblioteki Publicznej w Raciborowicach są to środki 

również z Ministerstwa Zabytków i po przetargu dokonaliśmy zmniejszenia kwoty do 87 936 

zł. Także to są wszystkie niezbędne zmiany. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał 

Wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Michałowice na 2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 



BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawkę do  projektu uchwały w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2034. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawkę 



Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania Komisji Budżetu i Finansów 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Wyniki głosowania komisji Rozwoju i Inwestycji 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawek do uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/568/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 

2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawki do uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/569/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2023-2034..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 



Ad 16, 17, 18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: 

Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka 

Publiczna Gminy Michałowice. 

Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Może omówię wszystkie trzy dotacje. Są to dwie dotacje dla Biblioteki Publicznej Gminy 

Michałowice. Jedna dotacja dotyczy zakończenia realizacji zadania rekonstrukcja 

zabytkowego budynku na filie biblioteczną w Raciborowicach. Jest to kwota 169 500. Jak 

Państwo pamiętają, na ostatniej sesji przenieśliśmy kwotę 100 tysięcy z roku 2023 na rok 

2024. Druga dotacja to jest dotacja otrzymana również właśnie z programu odbudowy 

zabytków, zgodnie ze zmianami właśnie w wieloletniej prognozie finansowej i 

zabezpieczeniem środków w autopoprawce dokonujemy właśnie takiej dotacji, gdzie mamy 

dofinansowanie z Polskiego Ładu środków covidowych 87 936 z przeznaczeniem na 

wykonanie tak naprawdę windy, platformy schodowej w budynku Biblioteki Publicznej w 

Raciborowicach. Kolejna dotacja to jest dotacja dla OSP Wiczkowice, jest to kwota 8400 z 

przeznaczeniem na zakup środków, które będą przeznaczone na OSP Wiczkowice. Proszę o 

pozytywne zaopiniowanie tych trzech projektów uchwał.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/570/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji 

Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice..  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

 

Uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXVII/571/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w 

sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy 

Michałowice..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXVII/572/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w 

sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 



Maciej Podymkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 19, 20. Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 

2024-2036. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Przedstawiam projekt uchwały budżetowej na rok 2024. Również na komisji omówiliśmy 

bardzo szczegółowo autopoprawkę. Dochody zostały zmienione o kwotę 361 201,61, 

wydatki o kwotę 383 201,61, wprowadziliśmy 22 000 zgodnie z wnioskiem OSP Więcławice 

na udzielenie spłaty pożyczki w roku 2024. Otrzymaliśmy również opinie Regionalnych Izb 

Obrachunkowych, w zakresie budżetu, wieloletniej prognozy finansowej oraz długu gminy 

Michałowice. Regionalna Izba Obrachunkowa w Krakowie pozytywnie zaopiniowała 

możliwość sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej gminy 

Michałowice na rok 2024. Zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej gminy na lata 2024-2036, oraz pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały budżetowej gminy Michałowice na rok 2024. Po dokonaniu tych zmian ustala się 

łączną kwotę planowanych dochodów budżetu gminy na rok 2024 w wysokości 

77 656 075,10  zł, łączną kwotę wydatków budżetu roku 2024 w wysokości 82 772 330, 12 

groszy, z czego wydatki bieżące 69 432 352,15. Wydatki majątkowe 13 339 997,97. Różnica 

pomiędzy dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w kwocie 5 116 

255,02, który będzie pokryty przychodami z zaciągniętych kredytów, wolnymi środkami oraz 

spłatą pożyczek udzielonych w latach ubiegłych. Łączne, ustala się łączne przychody budżetu 

w kwocie 7 349 583,02. Łączne rozkłady budżetu w wysokości 2 233 328. Ustala się limit 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów w 2024 roku kwocie 7 milionów i zaciąganych na 

pokrycie spłaty przejściowego deficytu w wysokości do 5 milionów złotych. W budżecie 

tworzy się rezerwy w wysokości 505 000, w czym jest rezerwa ogólna budżetu 305 000, 

rezerwa celowa na wykonywanie zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 200 

000, oraz ustala się planowane kwoty dotacji w roku 2024 na łączną kwotę 12 015 473. W 

zakresie wieloletniej prognozy finansowej to tak jak już wcześniej wspominałam, zostały 

właśnie wprowadzone również dostosowania w zakresie dochodów i wydatków do 

wysokości zmian związanych z autopoprawką. Zostało wprowadzone zadanie rekonstrukcja 

zabytkowego budynku biblioteki oraz zadanie w zakresie środków związanych z 

wykonywaniem dotacji dla kościoła w parafii w Więcławicach Starych oraz przebudowa drogi 

krajowej. Pozostałe zmiany w zakresie prognozy są dokładnie takie same jak i w projekcie. 

Założyliśmy dynamikę realną projektu krajowego brutt, średnioroczną dynamikę inflacji. W 

zakresie wydatków i dochodów zostały dokonane zmiany również w zakresie funduszu Polski 

Ład. Podzieliliśmy zadanie na część wodociągową i kanalizacyjną oraz wprowadziliśmy tą 



spłatę pożyczek z lat ubiegłych. Także proszę o pozytywne zaopiniowanie tego projektu wraz 

z poprawkami. Zarówno z uchwały budżetowej, jak i uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 24-36.  

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał 

Wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na 

rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawkę do  projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2024-2036. 
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Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 
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Daniel Gajoch 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2024-2036. 

 

Wyniki głosowania Komisji Budżetu i Finansów 



ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Wyniki głosowania komisji Rozwoju i Inwestycji 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala  

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawek do uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024. 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/573/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 



Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawki do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2024-2036 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVII/574/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2024-2036 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Cielecka 

Uchwała została podjęta. 

Ad 21. Dyskusja wolne wnioski. 

Radna R. Browarnik: Chciałabym powiedzieć, bo my tak szybko te uchwały przyjmujemy i 

głosujemy, natomiast chciałabym, żeby mieszkańcy mieli świadomość, że my dyskutujemy 

ostro na temat, kilka godzin wcześniej dyskutujemy nad tym i nie jest to tak, że my po prostu 

to jednogłośnie przyjmujemy i bez dyskusji. Naprawdę dyskusje się odbywają tylko na 

komisjach. 

Przewodniczący Rady: Na temat budżetu, dyskutowaliśmy na ostatniej sesji oraz dzisiaj na 

komisjach, więc ten temat budżetu żeśmy dobrze sobie omówili. Natomiast może bym tylko 

krótko nawiązał jeszcze do poprzedniej sesji, gdzie mieliśmy tutaj wizytę przedstawicieli 

niepublicznych przedszkoli. gdzie składano nam wnioski i prośbę o to, żeby zwiększyć dotację 

umożliwiającą funkcjonowanie przedszkoli na określonym poziomie. Myśmy tutaj dzisiaj na 

komisjach też dosyć długo na ten temat dyskutowali. I może zanim to jeszcze rozwinę, to 



bardzo bym prosił może pana wójta Jarosława, żeby nam pewne te ustalenia tutaj przybliżył, 

tak żeby wszyscy mieli tego świadomość. 

Zastępca Wójta:  Szanowni Państwo, po szczegółowej analizie budżetu na przyszły rok i 

informacji, którą otrzymaliśmy od Pani Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji myślę, że 

wstępnie możemy zadeklarować, że ta kwota, która w tej chwili została na listopad i grudzień 

dla przedszkoli prywatnych dostosowana do rozliczenia tego październikowego, ona 

wzrośnie od stycznia już do tego poziomu zbliżonego myślę do tej kwoty oszacowanej w 

październiku, czyli 750 zł. Natomiast spodziewamy się znaczącego wzrostu tej kwoty ze 

względu na obiecywane podwyżki dla nauczycieli. Jeżeli te podwyżki sięgną rzeczywiście 

30%, to też taka na razie bardzo wstępna symulacja zrobiona w COE, która pokazuje, że ta 

kwota dotacji może wtedy nawet wzrosnąć do 900 zł na dziecko miesięcznie. 

Przewodniczący Rady: Ustaliliśmy, że jako Rada Gminy możemy podjąć uchwałę 

zwiększającą ewentualnie dotację. Także tutaj Pan Wójt też zadeklarował, że jeżeli będzie 

taka konieczność, to wspomoże i odpowiednie środki z pewnością się znajdą. Ale to 

poczekamy na to, jaki efekt będzie tych nowych wskaźników. Wtedy możemy też 

ewentualnie zmienić uchwałę w marcu lub kwietniu, z wyrównaniem od nowego roku, pod 

warunkiem, że te środki zostaną odpowiednio zabezpieczone. Wpłynęło też do nas drugie 

pismo od z jednego z przedstawicieli przedszkola, który zaoferował swoje usługi w zakresie 

świadczenia usług jako przedszkole samorządowe. Z informacji jakie uzyskaliśmy w styczniu 

zostanie ogłoszony konkurs i przedstawiciele tych przedszkoli będą mogli składać swoje 

oferty, więc będziemy tutaj czekać też na rozwój tej sytuacji. 

Radna W. Wesołowska: Dzisiaj złożyłam wniosek na ręce Pana Wójta. o treści: w nawiązaniu 

do przeprowadzonych dyskusji na sesji w dniu 29 listopada 2023 r. i zaproponowanych 

rozwiązań dotyczących ulicy Leśnej wnoszę o ujęcie w budżecie na 2024 wykonania 

poszerzenia jezdni wraz z nałożeniem drugiej warstwy asfaltu na odcinku ulicy Leśnej 

biegnącej wzdłuż lasu. Jednocześnie proszę o zlecenie wykonania projektu budowy całej ulicy 

Leśnej według złożonej przeze mnie interpelacji w dniu 11 września.  

Pan Wójt: Właśnie przyjęliście na dzisiejszej sesji budżet na rok przyszły Gminy Michałowice. 

Do tego budżetu składaliście Państwo bardzo wiele wniosków. Wy jako radni czy sołtysi 

również składali wnioski do budżetu na rok 2024. Natomiast niestety tych środków nie ma na 

tyle, żeby wszystkie oczekiwania Państwa zaspokoić w 100%. Ale deklaruję, że w przyszłym 

roku w ramach tego budżetu, który mamy i ewentualnych środków, które będą się pojawiać 

w trakcie trwania roku budżetowego zewnętrznych z różnych źródeł, będziemy tych źródeł 

jak zwykle poszukiwać. Będziemy starać się wykonywać pewne te rzeczy, o które państwo 

żeście wnioskowali. I tutaj chcę złożyć deklarację, że ten najbardziej niebezpieczny odcinek 

ulicy Leśnej zmodernizujemy w przyszłym roku ze środków bieżących, jakie mamy na 

utrzymanie dróg. I będziemy się również starać inne państwa wnioski zaspokajać też i innych 

państwa radnych. 



Radna E. Krawczyk: Panie Wójcie, ja bym chciała zapytać, czy mamy jakiekolwiek 

wiadomości odnośnie ulicy Centralnej i budowy tego nieszczęsnego chodnika jak i poprawy 

nawierzchni? To jest jedna sprawa, a druga sprawa, po raz kolejny wnioskuje, aby pracownik 

gminy przejechał jednak po tych drogach powiatowych i ocenił te ubytki poboczy, bo 

naprawdę jak nam przyjdzie płacić, bo my tego nie będziemy jako gmina płacić 

odszkodowania za uszkodzenia kół. Ubytki przy poboczach są naprawdę niebezpieczne. 

Także bardzo proszę to jakoś albo wpłynąć na powiat, żeby jednak przejechała jakaś komisja i 

zobaczyła te pobocza, bo nie ma chodników, nie ma gdzie uciekać. Idzie się całkiem błotem. 

Pan Wójt: Chodnik już ma projekt oraz pozwolenie na budowę, więc jest już tak naprawdę 

mocno zaawansowany i ma szansę być zrealizowany. W ubiegłym tygodniu byłem u Pana 

Dyrektora Wcisły w Urzędzie Marszałkowskim, który sam wspomniał o tym, że ten chodnik 

jest na pierwszym miejscu na liście rezerwowej. Już niewiele brakowało, już prawie był, ale 

kurs euro spadł. W związku z tym to ma przełożenie oczywiście na listę rankingową. I nadal 

czekamy, kiedy pojawią się jakieś oszczędności czy z przetargów z innych zadań, które były 

powyżej na liście rankingowej. Także mamy pierwsze miejsce na rezerwie na liście 

rankingowej. Będę rozmawiał na ten temat z zarządem powiatu i z dyrektorem Grygą, żeby 

ewentualnie zaryzykować i próbować zrobić wczesną wiosną, nawet na początku roku już 

próbować robić przetarg, żeby wyłonić wykonawcę, tak żebyśmy zdążyli z tymi wszystkimi 

robotami. Natomiast przekażemy standardowo informację do, do zarządu dróg powiatów 

krakowskiego o tym, żeby te uzupełnienia przy tej powiatowej drodze i w innych 

miejscowościach też zostały uzupełnione. 

Radny M. Podymkiewicz: Na wstępie dziękuję za tutaj podjęcie działań związanych z tą 

inwentaryzacją azbestu. W odpowiedzi od państwa na moje zapytanie to państwo deklarują, 

że teraz jak już mamy przyjęty ten program usuwania tych odpadów, będzie można 

występować o dotację i mam nadzieję, że to się skutecznie uda, ale dziękuję za podjęte kroki 

i za ten raport, który był dzisiaj na komisji zaprezentowany. Wiemy, że jednak jeszcze bardzo 

duża ilość tych odpadów dalej zalega na terenie gminy Michałowice. Miejmy nadzieję, że to 

szybko się uda nam z tym problemem uporać. Druga sprawa, jeszcze raz wrócę na chwilę do 

tematu przedszkola w Więcławicach, były trzykrotnie składane wnioski do Funduszu Polski 

Ład o dotację, one były bez odpowiedzi. Także mam pytanie czy będą jakieś teraz 

przygotowane kolejne wnioski tutaj na moją propozycję, żeby przeprojektować, jakby 

zmienić ten tryb. Tutaj widzę, że zostaniemy przy tym zaprojektuj i wybuduj. Natomiast 

chciałbym wiedzieć czy jakieś konkretnie przewidują panowie ruchy związane z tym, aby 

bardziej się ta kwestia budowy przedszkola nam urzeczywistniła, gdyż widzimy, że problemy 

są. Jeżeli by nam zabrakło tych miejsc przedszkolnych, to pojawi się duży problem. Także 

chciałbym zapytać, co się dalej będzie w temacie przedszkola w Więcławicach działo. 

Pan Wójt: Szanowni Państwo, Panie Radny, wracając do tego azbestu to cieszę się, że ten 

raport dzisiaj pokazał, że my mamy usunięte już 42% tego azbestu, który mieliśmy do 

usunięcia bo to jest już dosyć dużo i jesteśmy znacznie powyżej średniej powiatowej, czyli 

znacznie lepiej realizujemy usuwanie azbestu niż inne gminy w naszym powiecie. Jest to też 

cenna informacja, mówiąca o tym, że polityka, którą żeśmy prowadzili od wielu, wielu lat w 



wywożeniu tego azbestu, się sprawdza. Myślę, że systematycznie do tego 32 roku jesteśmy 

w stanie tego azbestu, przynajmniej tego z dachów się pozbyć. Natomiast jeśli chodzi o 

przedszkole, na dzień dzisiejszy nic nie wiemy o ewentualnych możliwościach finansowania 

tego z różnych programów. W przyszłym roku będziemy poszukiwać możliwości 

finansowania tego, czy to z jakiś rezerw ministra edukacji, czy ewentualnie z tych środków 

unijnych, które gdzieś mają się pojawić, ale na dzień dzisiejszy żadnych konkretów nie jestem 

w stanie państwu podać. My jesteśmy zainteresowani tym trybem zaprojektuj wybuduj, 

tamto przedszkole ma być bardzo mocno pasywne w związku z tym, ma być bardzo mocno 

energooszczędne i dlatego też nie chcemy się wiązać z jakimś konkretnym bardzo projektem. 

Także będziemy poszukiwać, na pewno widząc to, co się dzieje, że tak powiem z przyrostem 

ilości młodych małżeństw i ludzi na terenie naszej gminy.  

Radna A. Szydłowska: Ja mam pytanie do Pana Wójta dotyczące tego, na jakim etapie są 

prace dotyczące utworzenia tej nowej linii M4 i modyfikacji trasy linii M3. 

Zastępca Wójta: Na etapie bardzo zaawansowanym. Trwają końcowe prace nad rozkładem, 

negocjacje z przewoźnikiem rozkładów i cen przejazdów. Także myślę, że tuż przed świętami 

albo zaraz po świętach te rozkłady ogłosimy i od drugiego stycznia linie ruszą. 

Radna A. Szydłowska: Panie Wójcie, czy mamy jakieś informacje od Zarządu Transportu 

Publicznego dotyczące autobusu linii 260 czy jeszcze nie mamy? 

Zastępca Wójta: Jeżeli chodzi o linię 260 nie mamy, natomiast jest kilka ciekawych 

informacji, skoro Pani już zapytała. Jest plan Krakowa, żeby w przyszłym roku przedłużyć linię 

105, która obecnie kończy na Prądniku do osiedla Piastów. Ona będzie jechała przez ulicę 

Powstańców, w związku z czym stworzy się też korzystne miejsce do przesiadki na tych 

nowych wiaduktach przy Powstańców, choćby z tej nowo utworzonej linii M4. Czyli oprócz 

linii 193 będzie też tam linia 105. Ma być otwarta jeszcze w grudniu pętla Górka Narodowa. 

Do tej pętli zostaną skrócone linie 257 i 277 jadące przez naszą gminę. Natomiast 307 będzie 

jeździło dalej, tak jak do tej pory na tej zmienionej trasie pod hotel Cracovia, do czasu 

zakończenia remontu na Kościuszki. 307 nie będzie wjeżdżał na pętlę, tylko będzie się 

zatrzymywał tam na przystanku Belwederczyków koło tej pętli. Tam też będzie możliwość 

przesiadki. Dodatkowo jeszcze będzie wprowadzony nowy przystanek dla 307 zgodnie ze 

zgłoszeniami mieszkańców na biskupa Prandoty. On umożliwi też przesiadkę na linie, które z 

ulicy Wileńskiej wjeżdżają na Aleję 29 Listopada. Będzie też łatwiejsza przesiadka w kierunku 

dworca. Poprawia się też oferta PKP, tych linii SKA2, czyli szybkiej kolei aglomeracyjnej. Do 

tej pory wszystkie pociągi jadące tutaj z północy, z Sędziszowa, z Miechowa, kończyły swój 

bieg na dworcu głównym. Teraz już coraz więcej tych linii jedzie w kierunku Oświęcimia. W 

związku z tym nasi mieszkańcy wsiadający czy w Łuczycach, czy w Batowicach, mają też 

możliwość dojechania między innymi na przystanek Kraków Grzegórzki, Kraków Zabłocie, 

Kraków Podgórze, Bonarka, Skawina. Więc wszyscy, którzy jadą gdzieś tam bardziej na 

południe Krakowa, to myślę, że to jest bardzo ciekawa i wygodna alternatywa dla autobusu 

czy samochodu. 



Radna A. Szydłowska: Dziękuję Panie Wójcie. Korzystając z okazji chciałabym podziękować 

za zaangażowanie w poprawę transportu na tej trasie, o której mówiliśmy. Bo w maju 

mieliśmy konsultacje i od tego czasu naprawdę dużo się zadziało. Także ja ze swojej strony i 

w imieniem mieszkańców gorąco dziękuję za to. I mam jeszcze takie pytanie, zużyłam dzisiaj 

interpelację dotyczącą tego ostatniego odcinka Doliną Dłubni, jeśli chodzi o chodnik albo ciąg 

pieszo-rowerowy. Czy jest jakakolwiek szansa w najbliższym czasie na podjęcie kroków 

dotyczących planowania budowy na tym odcinku połączenia Młodziejowic z Książniczkami. 

Zastępca Wójta: Jeżeli Państwo pozwolą, to ja może odpowiem na to przy okazji tego 

materiału, który Państwo dostali, zatytułowanego zintegrowane inwestycje terytorialne. 

Jesteśmy po uzgodnieniach wewnątrz Stowarzyszenia Metropolia Krakowska, co do podziału 

tej alokacji, która jest dostępna dla gmin metropolii. Te negocjacje i przygotowanie strategii 

rozwoju metropolii trwało dosyć długo, wiele miesięcy. Ten instrument zintegrowany 

inwestycje terytorialne to jest wydzielona część tych funduszy europejskich dla Małopolski, 

która przysługuje właśnie obszarom tak zwanym funkcjonalnym. I w tej poprzedniej 

perspektywie finansowej unijnej był jeden taki obszar funkcjonalny, właśnie metropolia 

krakowska, który składał się z miasta Krakowa i tych 14 gmin wokół. I przypomnę tylko, że z 

tych funduszy my w tym poprzednim okresie programowania wykonaliśmy następujące 

inwestycje. Termomodernizacja domu rolnika w Zdzięsławicach i termomodernizacja 

budynku ośrodka zdrowia w Michałowicach. To było około 300 tysięcy na te dwie inwestycje 

dotacji. Budowa trasy rowerowej, Więcławice-Raciborowice, ponad 1,2 mln dotacji. Budowa 

trasy rowerowej wzdłuż drogi powiatowej, Książniczki-Kończyce-Raciborowice, ponad 2,5 

mln dotacji. Budowa PSZOK w Książniczkach, tam dostaliśmy 1,7 mln dotacji. Budowa Park & 

Ride tu w Michałowicach 1 869 000 dotacji, czy wreszcie największe dofinansowanie na 

ograniczenie niskiej emisji, czyli wymianę pieców u naszych mieszkańców i to było prawie 

3 900 000. W sumie 11 426 000 złotych pozyskanych w tym poprzednim okresie 

programowania, przy zakładanych pierwotnie 10 000 000 zł. Natomiast w tym przyszłym 

okresie programowania wynegocjowaliśmy następujące inwestycje. Tu też takie zastrzeżenie 

na początku, że po pierwsze nie było tutaj pełnej dowolności, czyli w tym naszym obszarze 

funkcjonalnym, teraz w ogóle może też jeszcze taki szerszy kadr, powstało tych obszarów 

funkcjonalnych więcej, czyli nie jest już tylko metropolia krakowska, ale mamy jeszcze wokół 

Tarnowa taki obszar, wokół Nowego Sącza, Małopolska Zachodnia, jeżeli dobrze pamiętam. I 

ta kwota, która gdzieś tam była do podziału na te obszary funkcjonalne się zmniejszyła, w 

związku z tym cała ta nasza metropolia dostała jakby trochę mniejszą pulę. Ale też 

dostaliśmy na szczęście dosyć dużo środków, które wykorzysta głównie Kraków z takiego 

ogólnokrajowego programu Fenix, gdzie głównie transport i mobilność jest rozwijana. W 

związku z tym gdzieś jakoś te fundusze udało się tutaj znowu nieźle wynegocjować te, które 

my moglibyśmy dostać. Tam była określona liczba tzw. priorytetów, w które mogliśmy się 

wpisać i na które mogliśmy wnioskować. Co ważne, w tej puli, którą mamy, którą ma 

metropolia, tam nie ma konkursów. To jest bezkonkursowy tryb, co ułatwia składanie tych 

wniosków. Mamy prawie pewność, że te środki dostaniemy. Natomiast co do tych samych 

inwestycji, które tu Państwo przedstawliliśmy, one jeszcze mogą ulegać zmianom. Podobnie 

jak to miało miejsce w tym poprzednim okresie. Więc proszę się tak na 100% do wszystkich 



nie przywiązywać, zwłaszcza że w wielu tych obszarach nie mamy jeszcze szczegółowych 

warunków, na jakich będą te wnioski przydzielane. Urząd Marszałkowski naszego 

województwa ciągle jeszcze pracuje nad tak zwanymi szczegółowymi opisami tych 

priorytetów i założeń, które te nasze projekty będą musiały spełniać. Mamy tutaj projekt 

mikro retencja w gminie Michałowice. To projekt, w którym zakładamy dotacje dla naszych 

mieszkańców poprzez gminę na budowę dużych zbiorników retencyjnych przy domach. 

Dużych, to znaczy nie takie beczki pod rynnę, tylko kilka, może dziesięć kubików, żeby tej 

wody trochę zmagazynować. Ponieważ nie do końca są tu jeszcze określone warunki, nie 

wiemy czy będziemy mogli udzielać takich dotacji jak w przypadku dofinansowania wymiany 

piecu, gdzie my dajemy tylko pieniądze, a mieszkaniec sam załatwia sobie wszystkie 

procedury, sam wybiera wykonawcę i ten zbiornik się staje jego. Jeżeli to by miało być na 

takich zasadach jak była budowa instalacji fotowoltaicznych, gdzie gmina musi wziąć całą 

odpowiedzialność za dokumentację, za pozyskanie wykonawcy, za roboty budowlane, to nie 

wyobrażamy sobie takiego projektu przy budowie zbiorników w ogrodach prywatnych. Więc 

tutaj, tak jak mówię, to jest taki jeden z przykładów, który może jeszcze pozmieniać trochę i 

w wielu tych innych projektach również jakieś zmiany jeszcze mogą być. Na pierwszym 

miejscu to kolejność jest taka jak w programie tym dofinansowania operacyjnym funduszy, 

dlatego na początku mamy termomodernizację i tutaj zgłosiliśmy budynek komunalny w 

Raciborowicach. To jest ten budynek, gdzie mamy nasze mieszkania komunalne. Dwa etapy. 

Ten pierwszy etap to jest dotacja. Drugi etap to prawdopodobnie będzie pożyczka. To też 

jeszcze do końca nie wiemy. I ten pierwszy etap będzie dotyczył części mieszkalnej, a drugi 

tej części, gdzie teraz ma salę prób Wieniawa. Na trzecim miejscu jest budowa zbiorników 

retencyjnych w Kończycach. Gdzie mamy szansę na dotacje ponad 2 miliony 600 tysięcy. 

Natomiast tutaj też jeszcze bardzo mało szczegółów znamy. Czwarty projekt to dwa miliony 

dotacji na mikro retencję i te projekty dofinansowania dla zbiorników prywatnych, o którym 

już Państwu powiedziałem. I cztery projekty w obszarze mobilności. Budowa park and 

ride'ów, dwóch nowych. Jeden w Raciborowicach na działce, którą jakiś czas temu 

pozyskaliśmy od KOWR-u przy cmentarzu. Oraz drugi w Więcławicach, gdzie planujemy 

wybudować taki park and ride na działce parafii. Na podobnych zasadach jak tutaj w 

Michałowicach, na działce bezpłatnie użyczonej na wiele lat przez parafię. Założyliśmy też 

rozbudowę istniejącego parkingu w Michałowicach. Tutaj też jakieś wstępne rozmowy z 

księdzem proboszczem już na ten temat prowadziliśmy. Widzimy, że zdarzają się już takie 

dni, kiedy ten parking jest wypełniony, a spodziewamy się, że jego popularność będzie 

jeszcze rosła. I w końcu mamy budowę ciągu pieszo-rowerowego w Młodziejowicach. To jest 

właśnie ten odcinek, o który Pani Radna pytała, gdzie mamy szansę na dotację w wysokości 4 

miliony 200. I tu też odpowiadając od razu na pytanie, dlaczego akurat ten odcinek, a nie 

inny może bardziej potrzebny wzdłuż dróg powiatowych, gdzie to natężenie może być 

większe, czy gdzieś centra miejscowości. To był jedyny odcinek, gdzie mogliśmy złożyć ten 

wniosek i wnioskować o niego, ponieważ to jest budowa tego ciągu pieszo-rowerowego 

związanego z mobilnością. Czyli musimy tam pokazać nie chodnik, tylko ciąg rowerowy, musi 

być transport rowerowy. Co więcej, on musi być połączony z siecią jakby już istniejących tych 

ciągów pieszo rowerowych. W związku z tym mogliśmy go dokleić tak naprawdę tylko do 

tego istniejącego do Książniczek ciągu pieszo-rowerowego. To są zadania inwestycyjne. Mają 



Państwo tu jeszcze wymienione szereg zadań nie inwestycyjnych, które będą realizowane z 

kapitału ludzkiego. I tam jest kilka zadań dla przedszkoli i dla szkół. Między innymi 

dwujęzyczny przedszkolak, dodatkowe zajęcia w przedszkolu, asystent dziecka ze 

specjalnymi potrzebami edukacyjnymi w przedszkolu. I tutaj na same te projekty 

przedszkolne to jest 1 700 000. A w szkołach asystent ucznia ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjnymi. W szkole kreatywny uczeń, przyjazna szkoła. I tu jest ponad 2,5 miliona. I 

jeszcze szkoła otwarta na edukację włączającą. Czyli blisko 3 milionów już w sumie na te 

zadania w szkole. Kolejnym projektem jest dezinstytucjonalizacja usług społecznych dla osób 

starszych i zależnych. To jest projekt złożony przez gminny ośrodek pomocy społecznej na 

prawie 3 miliony. 

Pan Wójt: Zauważcie Państwo, tam nie możemy zgłaszać, budowy dróg, bo najczęściej o to 

Państwo pytacie, czy są jakieś ewentualnie źródła finansowania zewnętrznego dróg 

gminnych, nawet bez chodnika, nakładki, poprawa nawierzchni i tak dalej. Tam czegoś 

takiego nie ma w tym programie, tak jak nie ma budowy kanalizacji i szkół. Tam były 

konkretnie mobilność czy elektromobilność i tego typu zadania. Wszystko co poprawia, 

warunki transportu, a jednocześnie zmniejsza emisyjność, zanieczyszczenie itd. I oczywiście 

bardzo modna retencja ostatnio, więc na to też można było składać. Także nie w każdym 

programie można na jakieś typy zadań składać wszystko, co byśmy chcieli, co by nam było 

potrzebne. 

Radny M. Kozłowski: mam do Pana Wójta zapytanie ze strony mieszkańców ulicy 

Spacerowej w kierunku Zerwanej, Panie Wójcie, chcą wiedzieć, na jakim etapie są 

prowadzone rozmowy aktualnie z Nadleśnictwem w Miechowie i czy ewentualnie jest jakieś 

zielone światło z tej strony właśnie, czyli Nadleśnictwa, na prowadzenie prac remontowych 

na tym odcinku, o którym była mowa na spotkaniu tam z mieszkańcami. 

Pan Wójt: Odpowiemy Państwu, ale nie odpowiem Państwu na sesji, bo nie mam takiej 

informacji z ostatniej chwili informację mogłaby udzielić pewnie pani kierownik Joanna 

Czerpak, jednak jesteśmy już po godzinach pracy urzędu. Myślę, że pisemnie odpowiem Panu 

w najbliższych dniach. 

Radny M. Kozłowski: dla mnie jest to trochę dziwne, bo przecież to Pan jest 

przedstawicielem, który prowadzi rozmowy z nadleśnictwem i chyba bezpośrednio Pan ma 

kontakt z nadleśniczym, a Pan mi mówi, że Pani kierownik będzie wyjaśniać. Dlaczego Pan mi 

nie może wyjaśniać? 

Pan Wójt: Proszę Państwa, dziennie z naszego urzędu wychodzi przeze mnie podpisanych 

pism do różnej instytucji kilkadziesiąt. I tyle samo wraca do urzędu i od tego jest urząd i od 

tego mam pracowników i kierowników, którzy prowadzą tego typu czy inwestycje, czy w 

GOPS-ie, czy w COE, czy itd., itd. Gdyby tylko wójt był potrzebny, gdyby wójt mógłby 

załatwiać wszystkie sprawy sam, byłaby to na pewno ogromna oszczędność dla budżetu 

gminy ale nie wiem czy by się dużo udało załatwić. 



Radna W. Wesołowska:  Ja chciałam dzisiaj podziękować Panu Wójtowi. Prace, które zostały 

uzgodnione właśnie z nadleśniczym Miechowskiego Nadleśnictwa, polegające na tym, że w 

tym roku np. gmina będzie usuwać te wszystkie krzaki z ulicy Leśnej, które były zagrożeniem. 

Dziękuję Panie Wójcie, że zostały to wycięte i na naszym terenie i na nadleśnictwa, a według 

ustaleń, które myśmy tam z nadleśniczym podjęli, to w przyszłym roku z kolei nadleśnictwo 

będzie wykonywało nasz teren i swój teren. Także bardzo serdecznie dziękuję. 

Pan Wójt: Proszę Państwa, życzę Wam zdrowych, spokojnych świąt i przede wszystkim 

takich świąt, o jakich Wy marzycie, każdy z Was. Bo każdy może marzyć o czymś innym, w 

związku z tym niech te święta będą takie, jakich Wy pragniecie, o jakich Wy marzycie każdy z 

Was indywidualnie. Ale zdrowia przy tym wszystkim każdemu oczywiście życzę, bo jak jest 

zdrowie, to i z tych świąt jakie by nie były, każdy będzie się cieszył i każdy z tych świąt 

wyciągnie coś dla siebie i dla swoich bliskich. Wszystkiego dobrego Wam życzę. Nowego roku 

rewelacyjnego, fantastycznego, wspaniałego, żeby pokój na świecie nastał, żeby te wojny nie 

rozlały się szerzej niż są, a najlepiej jakby się zakończyły. I wszystkiego dobrego i dosiego 

roku. Wszystkim Państwu życzę. Wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady: Tutaj jeszcze tylko też mając na uwadze też ostatnie dyskusje. 

Chciałbym powiedzieć, że ten cały okres pięciu lat mojej pracy w samorządzie, pracy jako 

radnego, przewodniczącego rady to był świetny okres dużego doświadczenia. Praktycznie 

można powiedzieć doświadczenia nabranego od kuchni. Dlatego widzę, sam osobiście widzę, 

jaki potencjał tkwi w naszej gminie. Osobiście uważam, że ten potencjał nie do końca jest 

wykorzystywany. I dlatego myślę, że tutaj konieczna jest jakby większa dynamika działania, 

wprowadzenia biznesowego podejścia do zarządzania. Mając masę takiej energii i pomysłów 

na rozwiązywanie wielu problemów, zdecydowałem, że w przyszłym roku wystartuję w 

wyborach na Wójta Gminy Michałowice. Mam nadzieję, że w przyszłym roku będzie to 

kampania zdrowa na argumenty. Będziemy mogli wspólnie dalej dyskutować i działać na 

rzecz naszych mieszkańców. A tutaj przełączając się oczywiście do życzeń Pana Wójta, życzę 

Wam zdrowych, wesołych świąt Bożego Narodzenia, spędzonych w gronie najbliższych. 

Natomiast w nowym roku, cóż, życzę Wam spełnienia wszelkich marzeń.  

Ad 22. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXVII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 19 grudnia 

2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


